
1 

 

 

Protokół Nr X/2019 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 25 listopada 2019 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 25 listopada 2019 r. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
30

.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1) 14 radnych Gminy Żołynia (nieobecny był radny Wojciech Majkut); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia; 

3) Wójt Gminy Żołynia; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia; 

6) inspektor Urzędu Gminy Żołynia ds. ochrony środowiska i gospodarki komunalnej; 

7) informatyk Urzędu Gminy Żołynia. 

 

Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Fort. Po powitaniu 

zebranych powiedział, że w związku z niejasnościami związanymi z projektem uchwały (dot. 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Żołynia) proponuje 

zdjęcie z porządku obrad podpunktu „l” w punkcie 3 porządku przekazanym radzie wraz  

z pismem zwołującym sesję. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący poddał 

pod głosowanie przyjęcie zmienionego w ww. sposób porządku obrad. Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki 

imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, 

Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Po dokonaniu zmiany porządku przez radę gminy przedstawiał się on następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości; 

b) zwolnienia z podatku od nieruchomości obiektów sportowych; 

c) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok; 

d) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026; 

e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów; 

f) udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na 

realizację zadania publicznego; 

g) udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego; 

h) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żołynia; 

i) „Rocznego programu współpracy Gminy Żołynia z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2020 rok”; 

j) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 

k) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 

l) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia; 

m) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia; 

n) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 2 Przewodniczący rady gminy stwierdził, że jest mu wiadome, iż radni przeglądali  

i analizowali protokół z poprzedniej sesji i nie zgłosili do niego uwag. W związku  

z powyższym oraz brakiem innych głosów radnych przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. Rada przyjęła protokół jednogłośnie. Wyniki 
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głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech 

Majkut. 

 

Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

na 2020 r. przedstawiła Anna Kostyńska - Skarbnik Gminy Żołynia. Powiedziała, że Minister 

Finansów ogłosił wysokość maksymalnych stawek na 2020 r., które w stosunku do roku 2019 

wzrosły o 1,8%. Zaproponowała, aby stawki przyjąć w wysokości maksymalnej z wyjątkiem 

stawki podatku od budynków pozostałych i ich części. Tu zaproponowała, aby dopuszczalną 

stawkę 8,05 zł za 1 m kwadratowy obniżyć do 5,80 zł. Wspomniała, że radnym przekazano 

dodatkowy materiał pokazujący jak stawki podatków od nieruchomości kształtowały się  

w roku 2019 oraz plan na rok 2020. Przewodniczący rady przypomniał, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji rady poprzedzającym sesję dyskutowano ten temat i zapytał, czy są 

jeszcze jakieś uwagi. Wobec braku dyskusji radnych przewodniczący odczytał uchwałę  

i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr X/82/19  w sprawie określenia wysokości  

stawek podatku od nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki 

imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, 

Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości obiektów sportowych 

przedstawiła skarbnik gminy. Zaznaczyła, że będzie to nowe zwolnienie, skierowane do 

podmiotów użytkujących stadiony, boiska sportowe, lodowisko, strzelnicę wraz z całą 

infrastrukturą. Powiedziała, że ze zwolnienia skorzystać będą mogły miejscowe kluby 

sportowe oraz lokalna Liga Obrony Kraju, to jest podmioty użytkujące na terenie gminy ww. 

obiekty. Wyjaśniła, że zwolnienie jest tzw. pomocą „de minimis”, w związku tym, 

potencjalnie będą mogli skorzystać z niej przedsiębiorcy, którzy zamierzaliby prowadzić 

działalność wykorzystującą obiekty sportowe. Przewodniczący rady przypomniał, że 

aktualnie istnieje pewnego rodzaju nieścisłość, gdyż gmina ze swojego budżetu 

dofinansowuje działalność miejscowych klubów sportowych, po czym z drugiej strony 

pobiera od nich podatek od nieruchomości. Radni nie dyskutowali w tej kwestii, 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr X/83/19  

w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości obiektów sportowych została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy omówiła skarbnik gminy. 

Powiedziała, że budżet zostanie zwiększony o 380 tys. zł. Tu wskazała źródła dochodów, tj.: 

275 tys. zł z subwencji oświatowej (na podwyżki dla nauczycieli oraz zakup pomocy 

dydaktycznych do Szkoły Podstawowej Nr 1 w Żołyni), 60 tys. zł z wpłat za korzystanie 

przez dzieci z posiłków w placówkach oświatowych, 34 tys. zł z odszkodowania za zerwany 

przez wichurę dach hali sportowej liceum ogólnokształcącego, 8,2 tys. zł darowizny 

mieszkańców Smolarzyn na partycypowanie w kosztach budowy drogi w tym sołectwie i 2 

tys. zł darowizny na funkcjonowanie strzelnicy sportowej w Żołyni. Skarbnik wspomniała 

również o dokonaniu przeniesień w planie dochodów w wysokości 738 tys. zł, w postaci 

zmiany paragrafu księgowego zgodnego z interpretacją Ministerstwa Finansów. Omówiła 

również przeniesienia związane z zapewnieniem finansowania dokończenia modernizacji 

pomieszczeń na stołówkę w Zespole Szkół w Żołyni (40 tys. zł) oraz z przekazaniem pomocy 

Centrum Medycznemu w Łańcucie (10 tys. zł). Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 
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przewodniczący rady odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr 

X/84/19  w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy przedstawiła 

skarbnik gminy. Przypomniała, że każdorazowa zmiana budżetu gminy związana ze stroną 

dochodów, wydatków, przychodów, nadwyżki czy deficytu pociąga za sobą konieczność 

naniesienia odpowiednich zapisów również w uchwale dotyczącej prognozy finansowej. 

Radni nie dyskutowali, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr 

X/85/19  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026 
została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz 

Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Wprowadzając projekt kolejnej uchwały skarbnik gminy powiedziała, że samorządy 

partycypują w kosztach utrzymania Izby Wytrzeźwień w Rzeszowie. Powiedziała, że zgodnie 

z projektem gmina w roku 2020 zabezpieczy 2 tys. zł na opłaty za izolowanie w izbie 

niewypłacalnych osób nietrzeźwych przewożonych z terenu gminy. Stwierdziła, że kwota nie 

będzie raczej wykorzystana w takiej wysokości. Podała statystykę, zgodnie z którą w 2016 

roku gmina pokryła koszty izolowania 5 osób, w 2017 r. ani jednej, w 2018 r. jednej, 

natomiast za rok 2019 rozliczenie będzie dopiero sporządzone. Wspomniała, że w latach 

wcześniejszych gmina pokrywała w ciągu roku koszty pobytu od 9 do 12 osób. Podała koszt 

jednostkowy izolowania osoby nietrzeźwej w wysokości 300 zł. Radni nie dyskutowali w tej 

kwestii, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/86/19   

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów  została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, 

Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

 Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Łańcuckiemu przedstawiła skarbnik 

gminy. Wyjaśniła, że chodzi o dofinansowanie kontynuacji budowy chodnika przy  

ul. Białobrzeskiej, w ciągu drogi powiatowej, na odcinku o długości około 80 mb, od Sosny 

Sobieskiego w kierunku Białobrzegów. Podała szacunkową kwotę dotacji przekazywanej 

przez gminę, to jest 27 tys. zł. Powiedziała, że ostateczną decyzję rada podejmie uchwalając 

budżet gminy. Dopiero po jego przyjęciu będą mogły zostać spisane stosowne porozumienia. 

Piotr Dudek - Wójt Gminy Żołynia dodał, że być może zmienią się proporcje udziału w 

dotowaniu chodników powiatowych przez gminę. Powiedział o swojej inicjatywie, dzięki 

której w zamian za zobowiązanie się do utrzymania chodników przy drogach powiatowych 

przez gminę, jej wkład dotacyjny przy budowie chodników może zmienić się z 75 do 50%. 

Wójt zaznaczył, że gmina jak dotąd i tak, mimo braku formalnego zobowiązania, zajmuje się 

utrzymaniem chodników przy drogach powiatowych. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/87/19  w sprawie 

udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na 

realizację zadania publicznego została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 
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Skarbnik gminy przedstawiła również projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Podkarpackiego. Wyjaśniła, że chodzi o dotowanie budowy 

chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej w Bikówce. Zakres prac to wykonanie około 74 mb 

chodnika, za kwotę 32,7 tys. zł (wg wstępnego szacunku). Skarbnik stwierdziła, że po 

wykonaniu tej części zadania, zostałaby w końcu zlikwidowana przerwa w ciągłości chodnika 

znajdująca się w pobliżu przystanku autobusowego. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/88/19  w sprawie 

udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy przedstawiła Magdalena Rogowska, inspektor Urzędu Gminy Żołynia ds. 

ochrony środowiska i gospodarki komunalnej. Powiedziała, że zmiana ustawy o utrzymaniu 

porządku i czystości w gminach nałożyła na samorządy obowiązek dostosowania lokalnych 

regulacji w tym zakresie, w tym gminnego regulaminu utrzymania porządku i czystości. 

Wskazała, że w regulaminie muszą zostać uregulowane kwestie w zakresie: selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych przez mieszkańców oraz w punktach selektywnej zbiórki 

odpadów; uprzątania śniegu, błota i lodu z ogólnodostępnych chodników; mycia pojazdów 

poza myjniami i warsztatami; rodzaju i wielkości pojemników na odpady; utrzymania, 

częstotliwości i sposobu pozbywania się odpadów; określenia obowiązków osób 

utrzymujących zwierzęta domowe i gospodarcze; deratyzacji. Inspektor zaznaczyła, że nowy 

regulamin wprowadza bezwzględny obowiązek selektywnego zbierania odpadów, wymienia 

frakcje podlegające segregacji oraz częstotliwość odbioru zmieszanych odpadów 

komunalnych. Wyjaśniła, że zmienione przepisy ustawowe wymuszają organizację zbiórki 

odpadów komunalnych w okresie od kwietnia do października z częstotliwością co najmniej  

1 raz na 2 tygodnie, w pozostałe miesiące 1 raz w miesiącu. Odpady selektywne mają być 

zbierane raz w miesiącu, a wielkogabarytowe raz do roku. Dodała, że odpady selektywne, jak 

dotąd, będzie można odwozić do punktu selektywnej zbiórki odpadów. Poinformowała 

radnych, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Sanepid. 

Wiceprzewodniczący rady gminy Tomasz Mach skomentował zestawienie przekazane 

radnym dotyczące ilości odpadów zbieranych w gminie. Zastanawiał się dlaczego notowany 

jest tak wysoki przyrost ilości odpadów zmieszanych, w sytuacji gdy 99% mieszkańców 

gminy deklaruje segregowanie odpadów. Odczytał, że w 2014 roku zabrano w gminie 513 ton 

odpadów zmieszanych, a cztery lata później było to już 850 ton. Sygnalizował również 

problemy z zagospodarowaniem odpadów budowlanych, za które zgodnie z przepisami 

powinna odpowiadać firma realizująca budowę, tymczasem zwyczajowo przyjęło się, że jako 

odpad komunalny oddają je mieszkańcy. W obliczu coraz wyższych z roku na rok kosztów 

funkcjonowania systemu, zaapelował o segregowanie odpadów zgodnie z deklaracjami 

złożonymi przez mieszkańców. Wójt gminy zapowiedział, że na łamach gminnych 

publikatorów będą pojawiać się informacje dla mieszkańców na temat właściwej gospodarki 

odpadami. Zapowiedział, że gmina będzie zmuszona przeprowadzać kontrole dotyczące 

wywiązywania się z obowiązku selektywnego zbierania odpadów w gospodarstwach 

domowych. Poinformował zebranych, że po kolejnym przetargu gmina będzie musiała płacić 

za każdą tonę wywiezionych odpadów, a nie tak jak obecnie cenę wynikającą z przetargu, 

oszacowaną przez oferenta. Dodał, że koszty funkcjonowania systemu rosną dramatycznie we 

wszystkich samorządach, tu podał przykład wzrostu cen z Gminy Łańcut. Powiedział, że  

w związku z nieprawdziwymi danymi w deklaracjach mieszkańców dotyczącymi ilości osób 

w gospodarstwach domowych, w systemie gminnym pojawiają się braki na bieżące 

sfinansowanie odbioru i zagospodarowania odpadów. Po dyskusji przewodniczący rady 

odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr X/89/19  w sprawie 
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uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żołynia 
została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz 

Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Żołynia  

z organizacjami pozarządowymi przedstawił sekretarz gminy Waldemar Natoński. 

Powiedział, że obowiązek uchwalenia programu nakłada na rady gmin ustawa o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. Poinformował zebranych, że projekt przeszedł 

procedurę konsultacji społecznych, w trakcie których do wójta nie wpłynęły żadne wnioski. 

Zaznaczył, że program przygotowano w kształcie zbliżonym do znanego z lat poprzednich. 

Do dofinansowania kwotą 192 tys. zł wskazano w nim zadania z zakresu kultury fizycznej i 

sportu (dotacje dla lokalnych klubów sportowych) oraz kwotą 80 tys. zł działania z zakresu 

profilaktyki przeciwalkoholowej (sport, dotacja do szkoły muzycznej, organizacja obozów dla 

młodzieży). Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący przeprowadził głosowanie 

nad uchwałą. Uchwała Nr X/90/19 w sprawie „Rocznego programu współpracy Gminy 

Żołynia z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok” została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości omówił sekretarz gminy. Powiedział, 

że chodzi o zamianę działki należącej do Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”  

w Żołyni od lat wykorzystywanej przez gminę jako fragment ogólnodostępnego boiska 

sportowego w górnej części ul. Górskiej na działkę gminną, położoną przy ul. Białobrzeskiej 

przy zalewie „Tama”. Lokalizację tych działek, jak i omawianych przy kolejnych uchwałach, 

radni gminy mogli prześledzić na przygotowanych dla nich materiałach, przekazanych wraz  

z materiałami sesyjnymi. Sekretarz dodał, że w przypadku różnic w wartości działek 

wymienione zostaną one za stosowną dopłatą. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/91/19  w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech 

Majkut. 

Projekt kolejnej uchwały w sprawie zamiany działek omówił sekretarz gminy. 

Przedstawił inicjatywę zamiany nieruchomości należącej do osób fizycznych, położonej przy 

drodze prowadzącej do strzelnicy sportowej w Żołyni. Działka ta miałaby posłużyć gminie 

jako parking dla odwiedzających strzelnicę oraz cmentarz parafialny. W zamian gmina 

zaoferowała nieruchomość w Żołyni Dolnej, w terenach gdzie od paru lat, z mienia gminnego 

sprzedawane są działki pod budownictwo mieszkaniowe. Wójt gminy dodał, że biegły 

rzeczoznawca majątkowy oszacował wartość działek, gminnej na 40 tys. zł, osób fizycznych 

na 25 tys. zł i że różnica zostanie zapłacona gminie. Stwierdził, że działka na parking jest 

niezbędna gminie, gdyż strzelnicę odwiedza bardzo dużo osób, w tym młodzież różnych szkół 

przyjeżdżająca autokarami. Mówił również, że działka będzie służyć jako parking 

odwiedzającym pobliski cmentarz parafialny. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/92/19  w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 



6 

 

 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech 

Majkut. 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej przedstawił sekretarz 

gminy. Wskazał, że chodzi o niewielką działkę, położoną w Żołyni przy ul. Kmiecie  

w drugiej linii zabudowy. Ponieważ działka nie jest potrzebna gminie zaproponowano jej 

sprzedaż w drodze przetargu. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr X/93/19  w sprawie sprzedaży 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech 

Majkut. 

Kolejny projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości z mienia gminnego 

przedstawił sekretarz gminy. Powiedział, że chodzi o działkę przy ul.Górskiej, w końcowej 

części tej ulicy, w pobliżu boiska sportowego. Stwierdził, że z uwagi na jej szerokość, 

rozmiary (15 arów) i położenie (druga linia zabudowy) jest to działka bardzo atrakcyjna. 

Ponieważ gminie nie jest niezbędna zaproponowano jej sprzedaż w drodze przetargu. Radni 

nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie. 

Uchwała Nr X/94/19  w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (14) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut. 

Sekretarz gminy przedstawił jeszcze jeden projekt uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości gminnej, tym razem chodziło o działkę położoną przy tzw. ul. Sokołowskiej  

w Żołyni. Chodziło o działkę 7 arową, wąską i długą, położoną pomiędzy nieruchomościami 

firmy „AS” prowadzącej skład węgla i kruszywa oraz osoby fizycznej – właściciela placu 

dawnego targowiska. Sekretarz powiedział, że wyżej wymienione podmioty wyrażały 

zainteresowanie zakupem tej nieruchomości, w związku z tym zaproponowano sprzedać ją  

w drodze przetargu. Radni nie dyskutowali w tej sprawie przewodniczący poddał uchwałę 

pod głosowanie. Uchwała Nr X/95/19  w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (1) Wojciech Majkut.  

 

Ad. 4 W punkcie spraw różnych Jan Buszta – Sołtys Sołectwa Brzóza Stadnicka 

skierował do wójta gminy prośbę o interwencję w zarządzie dróg powiatowych odnośnie 

poprawy części chodnika przy przejściu dla pieszych w ciągu drogi prowadzącej do Szkoły 

Podstawowej w Brzózie Stadnickiej. Powiedział, że chodnik przy przejściu obniżono tylko 

częściowo, nie na całej jego szerokości, co stanowi dla przechodniów pułapkę. Stwierdził, że 

jak spadnie śnieg, będzie można wpaść w poślizg a następnie na ulicę. Wnioskował, aby  

w tym miejscu chodnik zaniżyć na całej szerokości, tak jak jest to wykonywane przy 

wjazdach na posesję. Zauważył, że obecny stan będzie również utrudniał odśnieżanie 

chodnika. Sołtys zwrócił także uwagę, że niewystarczającą dokonano wymiany nawierzchni 

na drodze powiatowej biegnącej przez Brzózę Stadnicką, na przepuście przy skrzyżowaniu do 

Wydrza. Powiedział, że wykonana przebudowa nic nie dała, wibracje przejeżdżających 
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ciężarówek w dalszym ciągu są uciążliwe dla otoczenia. Wnioskował o fachowe wykonanie 

przebudowy drogi w tym miejscu. 

Joanna Wal – Sołtys Sołectwa Smolarzyny powiedziała, że podczas Zebrania Wiejskiego 

w tym sołectwie zgłaszano problem dziury w jezdni drogi pomiędzy Smolarzynami  

a Potokiem, w miejscu skrzyżowania z drogą prowadzącą do kopalni kruszywa. Sołtys 

powiedziała, że zgłaszała tę sprawę do zarządu dróg powiatowych, ale naprawę wykonano 

niedokładnie. W miejscu tym dalej jest dół, ponadto pojazdy wyjeżdżające z kopalni nanoszą 

na jezdnię glinę, co powoduje poważne zagrożenia w bezpieczeństwie ruchu, na śliskiej 

jezdni jest bowiem bardzo trudno hamować i można wpaść w poślizg. Sołtys poprosiła  

o interwencję w tej sprawie. Mówiła również, że bardzo potrzebny jest chodnik dla pieszych 

przy głównej drodze w Smolarzynach, przede wszystkim na odcinku od szkoły do posesji  

p. Słupek. Pytała również, czy już coś wiadomo na temat odśnieżania dróg oraz o to, czy przy 

cmentarzu w tym sołectwie można byłoby ustawić osobne pojemniki na szkło i plastik, gdyż 

do kontenerów mieszkańcy wrzucają wszystko, w tym odpady budowlane - styropian, 

okrawki z płyt kartonowo gipsowych. Powiedziała także, że proboszcz parafii Smolarzyny 

zgłaszał potrzebę instalacji lampy przy parkingu cmentarnym. Podziękowała także za 

wymianę przystanku autobusowego we wschodniej części Smolarzyn, na nowoczesną, 

przeszkloną wiatę. 

Wójt gminy odpowiedział, że pojemniki na segregację odpadów i oświetlenie przy 

cmentarzu to sprawa parafii, albo rady sołeckiej. Wyjaśnił, że gmina nie może wydatkować 

środków publicznych na zamierzenia realizowane na nie swoim mieniu. Odnośnie 

odśnieżania poinformował zebranych, że na razie zgłaszają się oferenci, a ich wybór powinien 

zostać załatwiony do końca listopada. Sołtys Jan Buszta zapytał, czy oferty dotyczą całej 

gminy. Wójt odpowiedział, że na razie ma oferty tylko ze Smolarzyn. Wójt odniósł się 

również do wyjazdu z kopalni kruszywa na drogę powiatową, przebudowy nawierzchni nad 

przepustem drogi w Brzózie Stadnickiej i wykonania przejścia dla pieszych w tym sołectwie. 

Stwierdził, że są to sprawy zarządcy tych dróg, czyli powiatu. Zadeklarował, że w tych 

sprawach wystąpi do dyrektora powiatowego zarządu dróg. 

Przewodniczący rady gminy odczytał komunikat dotyczący zbiórki zużytych baterii  

i telefonów. Inicjatywę przystąpienia do ogólnopolskiego programu zbiórki podjęła dyrektor 

Przedszkola w Żołyni wraz z częścią rodziców. Komunikat wskazywał, gdzie ww. odpady 

można oddawać na terenie gminy. Przewodniczący powiedział, że dzięki udziałowi  

w programie przedszkole może pozyskać 3 tys. zł oraz dodatkowe bony na doposażenie  

w pomoce edukacyjne. Zachęcił wszystkich do zaangażowania się w tę sprawę i udzielenia 

pomocy w realizacji programu. 

Radni nie zabierali więcej głosu, przewodniczący rady podziękował zebranym za 

przybycie i zamknął obrady o godzinie 16.52. 

 

Sporządził:      

                                                                                                      


